

Title (en)
Engine with hydraulic camshaft phasing device

Title (de)
Brennkraftmaschine mit einer hydraulischen Vorrichtung zur Drehwinkelverstellung einer Nockenwelle gegenüber einer Kurbelwelle

Title (fr)
Moteur muni d'un déphaseur d'arbre à cames hydraulique

Publication
EP 1607590 A2 20051221 (DE)

Application
EP 05010196 A 20050511

Priority
DE 102004028868 A 20040615

Abstract (en)
The device includes a hydraulic fluid system with at least one hydraulic valve and connected to two pressure chambers (12,13) pressurized or depressurized with hydraulic fluid through hydraulic lines. The two pressure chambers are separated within the work spaces (9) of a drive wheel (3) by the blades (11) of a rotor (5). The rotor is rotatable relative to a stator (4), and attached to the camshaft. The drive wheel couples the stator to the crankshaft.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Brennkraftmaschine mit einer hydraulischen Vorrichtung (1) zur Drehwinkelverstellung einer Nockenwelle gegenüber einer Kurbelwelle mit einem Rotor (5) mit daran angeordneten Flügeln (11) und einem drehfest mit einem Antriebsrad (3) verbundenen Stator (4). Der Rotor (5) und der Stator (4) bilden untereinander Druckkammern (12,13), welche über ein Hydraulikflüssigkeitssystem (32) mit Hydraulikflüssigkeit befüllbar sind, wobei im Hydraulikflüssigkeitssystem (32) ein Volumenspeicher (20) angeordnet ist.

IPC 1-7
F01L 1/344

IPC 8 full level
F01L 1/344 (2006.01)

CPC (source: EP US)
F01L 1/3442 (2013.01 - EP US); **F01L 2001/34446** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

- JP 2001263008 A 20010926 - AISIN SEIKI
- DE 19903624 A1 19990812 - AISIN SEIKI [JP]
- DE 19963094 A1 20010628 - SCHAEFFLER WAEZLAGER OHG [DE]
- DE 19837693 A1 19990225 - SCHAEFFLER WAEZLAGER OHG [DE], et al

Cited by
CN103244222A; CN110730856A; CN103291399A; KR101489985B1; US8763574B2; US8459221B2; WO2011032805A1; WO2009089984A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 1607590 A2 20051221; EP 1607590 A3 20081015; EP 1607590 B1 20130213; DE 102004028868 A1 20060105;
US 2005274344 A1 20051215; US 7222597 B2 20070529

DOCDB simple family (application)
EP 05010196 A 20050511; DE 102004028868 A 20040615; US 15270305 A 20050614